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Sak 01/12 Innkalling og saksliste 17 
 18 
Tillegg til eventuelt:  19 

- Retningslinjer for arrangementer  20 
- Er valgkomiteen en del av HU når det kommer til observasjon på 21 

seminarer og parallelle møter? 22 
- Alkoholpolitikk på HEF-arrangementer 23 
- Navn på Lokallagsverksted/ Kick-Off/ Org.Sem.  24 
- Melde en landsmøtesak om Kontrollkomite 25 
- Deltakeravgift for Sentralstyret på sentrale arrangement 26 

 27 
Sentralstyrets vedtak:  28 
 29 
 ”Sentralstyret godkjenner innkalling og saksliste med følgende saker lagt 30 
til eventuelt. 31 

18 a HELT/KickOff/OrgSem-navn 32 
18 b Valgkomite og retningslinjer for arrangement? 33 
18 c Retningslinjer for arrangementer – nye tillegg 34 
18 d Alkoholpolitikk på HEF-arrangementer 35 
18 e Melde en landsmøtesak om Kontrollkomite. 36 
18 f Deltakeravgift for Sentralstyret på sentrale arrangement”  37 

 38 



 39 
Sak 02/12 Referat fra forrige møte 40 
 41 
Det fremmes et ønske om å skille referatet fra resten av sakspapirene i farge 42 
eller noe liknende. Kanskje bruke en mindre fontstørrelse for å spare papir? 43 
Sekretariatet merker seg ønsket, men holder fontstørrelse lik for å spare øynene.  44 
 45 
Sentralstyrets vedtak:  46 
 47 
 ”Sentralstyret godkjenner referatet fra forrige møte.” 48 
 49 
 50 

Sak 3/12 Orienteringer 51 
a. Medlemsrekruttering 52 

459 betalende medlemmer, 1527 innmeldte. Vi hadde 923 betalende medlemmer 53 
ved årets utgang.  54 
 55 

b. Økonomistatus 56 
Vi har fått et oppdatert, men noe uferdig regnskap datert 31.12.11. Sist vi så 57 
regnskapet var det noe rot og noen utestående poster. Vi har nå fått unna de 58 
store postene som husleie og ser ut til å ha brukt omtrent det som var planlagt 59 
eller noe mindre i fjor.  60 
 61 
Det var noen mindre spørsmål om enkelte beløp som ble besvart av 62 
økonomileder og sekretariat.  63 
 64 
Sentralstyret lurer på om det var planlagt å gå i overskudd? I 2009 brukte vi av 65 
egenkapitalen. I 2011 var det også planen å gå i underskudd fordi vi regnet med 66 
å måtte investere i sommerleiren, men vi ser ut til å gå i overskudd likevel.  67 
 68 
Sentralstyret mener det er ønskelig å holde oss på omtrent 500 000 i egenkapital 69 
(med mindre det er noe spesielt) ettersom det var det vi fikk i støtte til 70 
egenkapital fra HEF. Vanlig egenkapital er nok til å drifte i 3 måneder, og vi 71 
burde ikke satse på å ha masse penger på bok. Det er ingen grunn for oss til å 72 
ha det.  73 
 74 
Sentralstyret etterspør en grundigere gjennomgang av regnskapet på neste 75 
møte, når det er klart og komplett.  76 
 77 
 78 

c. Styrets runde 79 
Juni: Var på konfirmantlederkurs i Gjøvik med Amund, jobbet med 80 
Frihetsseminaret, avtalt med Kongsvinger å komme dit å snakke om HU i mars 81 
eller april.   82 
Espen: Gått gjennom plattformen, besøkt konfirmantkurs, fortalt om HU på HEF 83 
Oslo konfirmantlederkurs med Dan-Raoul, vært på Frihetsseminar, blitt medlem i 84 
arrangørkomiteen på OrgSem, jobber for HU sine saker i HEF Oslo, var med på 85 
juleavslutning for Sandnes.  86 
Dan-Raoul: Vært med på hovedstyremøte når det var relevante HU-saker, hatt 87 
7 møter med Logica om nettsider, snakket om HU på Oslos konfirmantlederkurs, 88 



besøkt Nord-Norge: Harstad, Tromsø og møtte Vadsø i Tromsø, hjulpet dem å 89 
planlegge seminar, var med på Frihetsseminaret, var i Brüssel med Lin-Marit sist 90 
helg for å planlegge kongress i 2013, jobbet med arbeidsgruppe for FN-spørsmål 91 
i LNU, jobbet litt med vedtektsendringer med Kristoffer og Gabriel, var med på 92 
papirløsmarkering, tog mot ekstremisme, og bygget noen kontakter.  93 
Lin-Marit: Var med på Frihetsseminar, var i Brüssel for å planlegge kongress i 94 
2013, Skypemøter med OrgSem og med Nordisk Seminar, jobbet mye med 95 
OrgSem, lagt ut nettsider og påmelding til seminaret, vært i Tromsø og hjulpet til 96 
med å planlegge Nord-Norges regionale seminar.  97 
Anine: Var med på møte med Ålesund og skiftet navn til Møre og Romsdal, hatt 98 
litt oppfølging av det, var med på Frihetsseminar, jobbet litt med OrgSem, 99 
Skypemøte med det, planlagt årsmøte i Trondheim, prøver å sanke folk til det, 100 
snakket med Synøve om Valgkomitèinnstillinger, fått tilgang til Nordea, vervet 101 
noen kursledere til HU fra kurslederkurs. 102 
Linea: (Sendt inn fra e-post) Vært med på Frihetsseminar, deltatt på 4 Logica-103 
møter med Dan-Raoul, hatt Skype-møter angående OrgSem, hjulpet Egersund 104 
og Dalane med nettsideopdateringer, presentert humanisme og HU på VeTeBu-105 
kurs for kursledere og assistenter med Anders. 106 
Synøve: Mye løpende økonomirutiner, refusjoner, jobb med budsjett, jobbet 107 
mye med Frihetsseminaret, skrev noen søknader der, Skypemøter, 108 
evalueringsmøte for Frihetsseminaret, deltok på papirløskampanjen, en haug AU-109 
møter, samarbeidslunsj med svenskene, litt valgkomiteinnstillingsarbeid. men 110 
det hun brukte mest tid på: scannet alle innmeldinger! Medlemsregisteret er nå 111 
digitalisert!  112 
Helene: snakket med Toril om logo, jobbet med personalting, 113 
sommerleirplanlegging, hovedstyremøter, HAMU-seminar, jobbet med SMS-114 
løsning, laget kontingentkrav, lokallagskontaktarbeid, laget søknad til 115 
prosjektstilling, skrevet og sendt to nyhetsbrev, skrevet årsberetning, vært på et 116 
Logica-møte, papirløs-markering, AU-møter, fellesmøter med HEF, har hatt 117 
ukesmøter med Marit, planlagt landsmøte og sentralstyremøte, skrevet 118 
sakspapirer, topplederkonferanse (Frivillighet Norge), jobbet med 119 
presentasjonsgruppa og kurset deres, startet vervekampanje, laget ”gratulerer 120 
med vervet ditt”- til lokallagene, var på Hytteturen til Egersund og Dalane i Moi, 121 
bidratt litt til og vært på Frihetsseminar, møte med tidligere Grafia – nå Erik 122 
Tanche Nilsen, hatt radiokurs, snakket om HU til Fredrikstad, var ordstyrer på 123 
paneldebatten til Oslo, hjalp til på årsmøte til Molde, vært hjemme i jula , 124 
samarbeidslunsj med svensker, og skrevet en hel serie leserbrev i forbindelse 125 
med inkluderende skoleavslutninger. 126 
Gabriel: Jobbet med vedtektsendringer.  127 
Anders: AU har hatt radiotrening med Marit, var med på eutanasi-debatt med 128 
Oslo, var i Kongsberg på VeTeBu-kurslederkurs med Linea, arrangert og evaluert 129 
Frihetsseminaret, besøkt to konfirmantgrupper hittil, noen til neste uke, hatt fire 130 
AU-møter, holder kontakt med Marius i Nordland, var med på møte med 131 
svenskene, pratet med dem om videre samarbeid på nett, jobbet med utmåling 132 
av prosjektstilling, stillingsbeskrivelse, sitter også i HEFs internasjonale utvalg og 133 
partiprogramgruppe. 134 
Kristoffer: Fulgt opp lokallagene, snakket med medlemmer og potensielle 135 
styremedlemmer i Jæren, hjulpet Egersund og Dalane med årsmøte og 136 
betalinger, skal ha opplegg for Møre og Romsdal om rekruttering, fulgt med i 137 
godteposen, vært på regional hyttetur med Jæren, laget avtale med Haugalandet 138 
om å holde foredrag for alle konfirmantgrupper. Lager modell for 139 
konfirmantrekruttering for å følge opp de som enda ikke er 15 når de er 140 



konfirmanter, vil gjerne legge det frem for sentralstyret etter at det har blitt 141 
testet. Vært på frihetsseminar og hatt skypemøte om OrgSem, var på 142 
konfirmantlederkurs i Rogaland og fortalte hvordan de kan presentere HU.  143 
Amund:  Var i Gjøvik og presenterte HU.  144 
Arnlaug: Vært med å arrangere Frihetsseminar, snakket med HEF Bergen, gått 145 
gjennom plattform. 146 
 147 

d. Sekretariatet 148 
Fortsetter i fast stilling!  149 
Årsregnskap, rydding i bilag, medlemslister, to nyhetsbrev, oppdatert en del 150 
nettsider, jobbet med informasjon til lokallag om delegatfordeling, landsmøte, 151 
årsmøteprosedyrer, hatt en del nye å administrere i Nordea, hjulpet til med ting 152 
til Frihetsseminaret, møte med Grafia om ny brosjyre, møter om sommerleir, litt 153 
syk i årets begynnelse, hjulpet Nordisk seminar med søknad, kurs om digital 154 
markedsføring, søknad om ny stilling, fire AU-møter, medietrening med AU, 155 
førstehjelpskurs, fått på plass SMS-løsning, skrev noen leserbrev før jul, sak til 156 
nye Fri Tanke, jobbet med IHEYO-bok, utkast til leiekontrakt med HEF, jobbet 157 
med rapporteringskravene fra Frihetsseminaret. 158 
 159 

e. Lagenes runde 160 
Se eget referat.  161 
 162 

f. Internasjonalt / IHEYO 163 
HEF-samarbeid 164 
Hovedstyret har nedsatt et nytt internasjonalt utvalg med Lillian Hjorth, Oda, og 165 
fast representant fra HU som vi velger selv - det blir Anders, som vi valgte for en 166 
stund siden. Levi Fragell skal være leder hvis han ønsker det, ellers blir det 167 
Baard Thalberg.  168 
 169 
Skandinavia 170 
AU hadde møte med svenskene på besøk under Frihetsseminaret. Jessica var 171 
veldig ivrig, og Emanuel har vi også en del kontakt med, men han ser ut til å bli 172 
opptatt i Japan. Sverige er med på Nordisk Seminar. Emanuel synes ikke IHEYO 173 
virker og vil starte en egen nordisk organisasjon. Anders vil heller forbedre 174 
IHEYO. Lage undergruppe for Norden?  175 
 176 
IHEYO  177 
IHEYO er noe omstrukturert. Har ikke vært så mye tid til å se hvordan det 178 
fungerer. Men det ser ut til å fungere mye bedre nå; og det som er gjort siden 179 
desember er mer enn det som var gjort foregående to år. Ser bra ut! Selve EC er 180 
redusert, men ansvarsoppgavene er plassert rundt i regionene, for vår del i 181 
European Working Group(EWG). Nå har vi trua! Lin-Marit er interessert i å sitte i 182 
IHEYO når det er neste valg.  183 
 184 
Helene, Synøve og Lin-Marit reiser til møte i EWG i Berlin.  185 
 186 
Utenlandsreiser 187 
Brussel 3.-5. februar: Lin-Marit og Dan-Raoul var der for å planlegge en 188 
europeisk ungdomskongress i 2013. Funnet tema: Fremtid. Undertema, 189 
teknologi, humanisme. Vanskelig å finne på navn. Kan ikke bare ha humanisme 190 
– må også ha fritenker, sekularist, skeptiker, ateist i tittelen i følge resten av 191 
Europa. Arrangørene er veldig optimistiske og ambisiøse, ønsker store navn av 192 



typen Dawkins, Dennett, Harris, Stephen Fry. Snakk om en blogg for å skape 193 
blest med store skribenter. Ønsker 400-600 delegater. Velge flere undertema 194 
hver dag. De som er arrangører i Belgia er veldig flinke, spesielt han med 195 
hovedsansvaret (Jacobius). Det virker vanskelig å få med de som ikke er i Vest-196 
Europa. Liten kommunikasjon i Tyskland mellom de store og små 197 
organisasjonene. Snakk om ca. 2.-7. august. Blir nok aldersgruppe 18 til 30. Har 198 
budsjett på 200 000 EUR. Har fått innvilget 70 000 EUR hittil. Ungdom i Europa 199 
skal ikke ha noe problem i å få være med. Det er mange arbeidsgrupper som 200 
skal møtes annenhver uke, og lederne møtes de andre ukene. Planer om mye 201 
arbeid! Hvis de fortsetter med det arbeidet de gjør nå klarer de kanskje 600 202 
gjester.  Det planlegges et nytt helgemøte for å planlegge mer. Vi i Norge er 203 
konsulenter. 204 
 205 
Fortsetter med orienteringer om dette på følgende Sentralstyremøter.  206 
 207 

g. Lokallagsanalyse 208 
Satser på å bruke de nye sentrale organisasjonssekretærer en del, skal ha møte 209 
med dem neste uke. Ressurskrevende med oppdateringer med detaljer på epost 210 
til hvert fylkeslag, ringer heller og slår av en prat. På tide med ny oppdatering 211 
nå. Merker noe fra folk noen steder i HEF. Skal bruke anlednngen til å orientere 212 
om kampanjen.  213 
 214 

h. Nettsider 215 
Sentralstyret får ikke se noe før det er så godt som ferdig for å unngå mange 216 
kokker og mye søl. Vi er i rute. Satser hardt på lansering i løpet av våren! Hybrid 217 
av HEF og PRESS sine sider. Blir fine! Sidene er brukervennlige! Satser på å 218 
lansere på HELT. Håper det går, men ting blir ofte utsatt. Man kan måle trafikk 219 
på de nye nettsidene. Og; man kan bruke andre nettlesere enn Internet 220 
Explorer.  221 
 222 
Dan-Raoul trenger noen hjelpere i løpet av februar og mars – da skal alle sidene 223 
overføres til de nye. Da ønsker vi en arbeidshelg/dag. Enten neste helg (da er 224 
det også Kritisk Masse!) eller kanskje 16. – 18. mars? Det er helgen mellom SST 225 
og HELT. Hvis noen har mulighet til å være med på en innsats, så er det åpent 226 
for det. Spørre lokallag? Maks fire personer. Ragnhild? Kanskje Lin-Marit. 227 
Trenger ikke være i Oslo – får bare ansvar for å flytte over. Amund?  228 
 229 
 230 

i. Bærekraftig utvikling 231 
Kristoffer, Linea, Anine, Espen er i utvalget.  232 
 233 
Utvalget fikk en formell tilbakemelding fra AU etter Sentralstyremøtet der det 234 
kom en del kritikk. Kristoffer har prøvd en del ting i forbindelse med det – tester 235 
ut ting. Prøver å rekruttere ressurspersoner og deretter gi dem engasjement i 236 
lokallag. Mailer, beskjeder, ringt opp etter fylte 15. Matias meldte seg ut av 237 
utvalget på samme tid. 238 
 239 
Tilbakemeldingen som kom på det møtet var litt lite hyggelig og lite konstruktiv, 240 
det ble forsøkt ryddet opp i i eposten. 241 
 242 
Innspill til Kristoffers nevnte ideer: Det var mer det vi hadde sett for oss! Flott å 243 
høre at tankeprosessene går selv om ikke utvalget møtes. Holdning i SSt var at 244 



det var godt arbeid, men at det ikke var det vi tenkte på i bestillingen. Bremsen 245 
er problemer med rekruttering til lokallagene. Nyrekruttering. Aktive medlemmer 246 
mangler.  247 
 248 
Veien videre:  249 
 250 
Planen er å putte inn dette i OrgSem – det blir en bolk på det. Rekruttering er en 251 
viktig del av det. Presentasjonsgruppa er jo også en del av dette i at det svarer 252 
på det samme spørsmålet.  253 
 254 
Vi trenger en omstrukturering av gruppa. Kristoffer har kvernet på dette selv, og 255 
vil bidra. Kan vi lage en ”Strategi og organisasjon”-gruppe som jobber stort og 256 
langsiktig? Det er viktig med oppfølging av de som melder seg inn.   257 
 258 
Utvalget bør egentlig bestå av folk som ikke sitter i SSt. Anine og Linea(via e-259 
post i etterkant av møtet) melder seg ut. Greit å ha noen som kjenner lokallag – 260 
kanskje rekruttere blant dem. Minst et medlem fra SSt bør sitte. Espen har lyst 261 
til å lede utvalget, og Kristoffer er med.  262 
 263 
Strategi og Organisasjons-utvalget består av Espen og Kristoffer, og vi holder 264 
øynene åpne etter folk som ikke sitter i SSt. Utvalget kan supplere medlemmer 265 
til sin egen gruppe etter ønske.  266 
 267 

j. Ideologiseminar 268 
Frihetsseminaret er gjennomført! Komiteen er fornøyd, alle har fått evalueringen 269 
på e-post. Snittet på en skala fra 1-5 ble 4,4. Ble veldig mange ulike 270 
tilbakemeldinger. Alle hadde en ting på programmet som de syntes var bra, men 271 
kanskje ikke alt. Prøvde å ha evaluering før møtet i går, men ble ikke ferdig. 272 
Leter etter ledige minutter denne helgen. Ønsker litt feedback fra dere hva dere 273 
synes. (Sekretariatet merker seg at denne saken dermed blir mer av en 274 
diskusjonssak – ikke en ren orientering – og dermed burde hatt sakspapir.) 275 
 276 
Hovedpunkter fra evalueringen: Det ble gitt for få beskjeder, som ledet til noe 277 
uønsket atferd og litt forvirring. Programmet ble for langt på lørdag, og søndag 278 
ble det tatt gode grep for å håndtere at mange var slitne. Innholdet var bra, 279 
spesielt etter tilpasningene fra arrangørene. Alt i alt veldig bra. 280 
 281 
Drift og oppførsel 282 

- Det ble gitt for få beskjeder. Dette gjorde at ting man vanligvis tar som en 283 
selvfølge ikke ble gjort som det skulle. (Eksempelvis rydding etter 284 
måltider.)  285 

- Det at det er lov å ikke klemme folk – det er viktig å ta med når vi gir info. 286 
Flere reagerte på det. Varsle om fysiske leker. 287 

- Anders gjorde god figur som leder. 288 
- Noen i sentralstyret unnskylder seg for at de ikke tok ansvar.  289 
- Vi bør lage en oppskrift på disse punktene må vi gå gjennom som 290 

beskjeder når folk kommer.  DETTE skal SIES! Tydelige beskjeder da.  291 
- Vi glemte at ledere – det er OSS. Det er ikke bare Helene og seminarleder. 292 

Vi må være nøye med hva vi sier, hva vi gjør. Pass på egen oppførsel. Det 293 
vi gjør antar de at er lov. Det må vi huske på. Hvis man er usikker – 294 
henvis til arrangører. Det var derfor vi hadde grønne t-skjorter. Det er 295 
greit på egen motivasjon å kunne slippe å være ”på jobb” alle seminarer. 296 



Helene har også det siste ordet. Hør på henne når hun gir beskjeder. Det 297 
ble også nevnt i evaluering at folk gikk seg litt bort på grunn av uklar 298 
oppførsel fra SSt.  299 

- Røykepauser er ok, men å gå på butikken er ikke ok med mindre beskjed 300 
er gitt.  301 

- Likevel ikke greit å hente noe å drikke under foredrag. Kan gå på do, eller 302 
gå til oppgaver.  303 

- Seminaret gikk veldig bra, bekymret telefon fra foreldre, legevakt, ingen 304 
merket de tingene, det ble håndtert! Bra jobba!  305 

- Arrangørene gjorde en kjempejobb med søknadene!  306 
- Vi stengte her for tidlig? Få som kan låse og være oppe så lenge. 307 

Upraktisk å måtte det. Kunne hatt et ekstra nøkkelkort til den typen bruk?  308 
- Litt rot nede og klarte å låse huset mens det var folk her begge dager.  309 
- Problematisk at folk gikk ut hele tiden, også på natten. Står ikke i 310 

retningslinjene. Tar opp som eventuelt-sak å gjøre noe med det.  311 
- Men veldig bra håndtert alle ting som dukket opp!  312 

 313 
Programoppsett 314 

- Programmet på lørdag var for langt og med for få gode pauser. Likevel 315 
veier det opp at programmet var så variert, så vi fikk noe igjen for det.  316 

- Ønsker litt tydeligere planlagt tidsbruk. Ting på søndagen endret seg og 317 
forventet tid ble ikke overholdt.  318 

- Litt langt og lite pauser. 319 
- Kunne delt opp litt så det ikke ble en tung og en lett dag, men heller 320 

svitsjet opp.  321 
- Tanken bak. Ønsket å ha kunnskapene på plass før man diskuterte ting.  322 

 323 
Innhold 324 

- Noen bra foredrag, noen gikk litt inn i hverandre. Noen følte Lillian snakket 325 
”ned” til oss. Ellers bra seminar!  326 

- Noen ting, spesielt på søndag gikk ikke akkurat som planlagt. Det var nye 327 
leker som ikke var godt nok testet. Vi merket også at noen av deltakerne 328 
var trøtte og demotiverte, men klarte å finne løsninger på det.  329 

- Selv om kontrollen ble mistet der var det en god løsning med pausen.  330 
- Bør jobbes med tydelighet og klarhet: Hva er formålet til hver seksjon? 331 
- Litt uheldig med gruppeinndelingene søndag – noen demotiverte ødela for 332 

flere.  333 
- Øvelsen passet kanskje ikke helt for målgruppa. Det ble dessverre litt 334 

hastverksarbeid i designet da det for sent. Mari-Kristine ville lage 335 
opplegget og hadde laget foredrag og diskusjon, men arrangører ønsket 336 
praktiske oppgaver. Det nye opplegget kom da for sent, traff ikke 337 
målgruppen, feil tid/sted, etc. 338 

- De som meldte seg på var ikke de arrangørene prøvde å nå. Det ble tenkt 339 
på målgruppe – men det ble ikke de som kom. Prøvde å treffe mer modne 340 
mennesker, sa fra at det var et krevende og tungt seminar, men i 341 
påmeldingen kom det raskt folk under 18. Da var allerede 342 
programlagingen i gang.   343 

- Kan være lurt å ha avgrenset tid til diskusjon på slutten av foredragene. 344 
Ofte de samme som prater når det er åpent i foredraget.  345 

- Kunne med fordel hatt deloppsummeringer – det ble mye å fordøye før 346 
diskusjonen på søndag.  347 

 348 



k. Org.Sem (tidl. Lokallagsverksted) 349 
Lansert nettsider, lansert påmelding med påmeldingsfrist 1. mars. Snakket om 350 
hvorvidt det skulle være åpent for andre enn bare styret. Hvis styret ikke fyller 351 
opp plassene, åpnes det for andre engasjerte. Nettsidene må oppdateres med 352 
den infoen. 353 
 354 
Mesteparten av fokuset er på rekruttering. Litt tid til vanlige ting, økonomi, nett. 355 
Hvordan engasjere for å rekruttere – en del om bærekraftig engasjement! Skal 356 
også ta opp jakten på den gyldne setningen – buljongterningen.  357 
 358 
Vil gjerne lage en perm med ting som de kan ha med seg videre – ting fra 359 
verktøykassa og den slags. Skrive referat under helgen – Marit skal, noen til 360 
også.  361 
 362 
Andre deltakere: Balansere teksten på nettsidene. Styrene prioriteres – det er 363 
helt klart. Men også medlemmer som vurderer å stifte lokallag. Det handler ikke 364 
om å treffe igjen venner. Parallelle løp for ulike kompetanser.  365 
 366 
Putte inn motivasjon på påmeldingsskjemaet.  367 
Fint om alle i SSt melder seg på via vanlig skjema.  368 
 369 
Betale ved påmelding? Nei, ikke for dette seminaret. Det er deltakeravgift på 370 
250,- men vi oppfordrer til at lokallaget betaler den. De får faktura.  371 
 372 
Fredag – bli kjent på huset? Organisasjonskunnskap og teambuilding. Fint om 373 
dere kommer innom kontoret og ser hvor lite farlig Marit er! Ha et sted å være 374 
helt stille.. Biblioteket? Prorammet tar form; har booket og planlegger Jørn 375 
Kippersund om innbokskontroll, Lars Petter, Natur og Ungdom om rekruttering? 376 
Sendt inn skjema til LNU om å få låne en LNU-er til teambuilding, konfliktløsning.  377 
 378 
Mangler tilbakemelding fra Lokallagskontakter om det er videresendt 379 
invitasjoner.  380 
 381 
Espen er med som arrangør nå. For en diskusjon av navnet, se eventueltsak 18a.  382 
 383 
 384 

l. Landsmøte 385 
Lars-Petter skal være ordstyrer, venter på svar fra Oda Martine. Mulig Hege og 386 
Karen (ny i HEF) som referenter.  387 
Hilsningstale fra Andreas Heldal-Lund. Skype-hilsen med svenskene som har 388 
landsmøte samme dag, kanskje noe underholdning.  389 
  390 
Espen og Arnlaug har ansvar for gjennomgang av plattformen.  391 
Dan-Raoul, Gabriel, Kristoffer gir forslag til vedtektsendringer (se sak 17/12) 392 
AU går gjennom Arbeidsprogrammet.  393 
 394 

m. Sommerleir 2012 395 
Hans Christian Nes er sommerleirsjef, og Ida Keihl Olsen assistent. Kontrakter er 396 
signert. Vi planlegger å dra på befaring på stedet. Skal ha sommerleirmøte i 397 
slutten av februar.  398 
 399 



Vi har dropsesker med reklame på! Vi sender ut 100 til fylkeskontorene, og til 400 
andre som vil rekruttere.  401 
 402 
Kristoffer kan ikke være med.  403 
 404 

n. Nordisk Seminar 405 
Oppdatering fra Kjetil via e-post:   406 
Vi har hatt tre skype-møter, og på vår korte tid mistet to personer, men raskt 407 
fått to tilbake. Vi har en Google-Docs mappe og har lagd et budsjett. Vi forventer 408 
store reiseutgifter og oppholdsutgifter vi har håper å få inn 600.000,- til å 409 
gjennomføre seminaret. Vi har prøvd å kartlegge e-postadresser og personer vi 410 
kan kontakte i andre land og er snart klare for å sende ut en første e-post om 411 
seminaret. Vi har lagd en nettside, som vi skal oppdatere når vi får mer 412 
informasjon. Vi har sendt inn en søknad til DU. De håper på at den skal være 413 
ferdig rundt påske-tid.  414 
  415 
Søknadene til Aktiv Ungdom og NORDBUK er utsatt. Aktiv Ungdom er en veldig 416 
omfattende søknad så den ble ikke ferdig til den første søknadsfristen, men jeg 417 
tror det skal gå bra å sende inn ved neste runde. NORDBUK-søknaden var det en 418 
eller annen feil med søknadssystem og vi prøvde å få hjelp til dette, men dette 419 
vise seg å være vanskelig. Her er det også flere søknadsfrister.  420 
  421 
Vi regner med at HEF støtter seminaret, men har ikke påbegynt søknaden ennå.  422 
 423 
Lite kommunikasjon, lite fremdrift. Lite info til Lin-Marit om hva som skjer og hva 424 
som er planene.  425 
 426 
Trengs litt mer kommunikasjon mellom partene i laget.  427 
Internasjonale kontakter – Emanuel er i gang og flere er interesserte.  428 
Gabriel skulle finne flere alternativer, men de er like langt unna – for det virker 429 
langt å reise helt til Lillehammer. Slitsomt med lang reise på kort helg. Kanskje 430 
nærmere Oslo, Gardermoen, Lillestrøm, Kongsvinger, Hønefoss?  431 
 432 
Er det en mulighet å begynne fredag tidlig og slutte mandag sent?  433 
 434 
Hvor frie tøyler har gruppa? Skal ha relevans for humanisme, men ellers frie 435 
tøyler.  436 
Komiteen: Lin-Marit, Maarten, Ida Stokke, Amund, Kjetil. Amund bidrar det han 437 
kan. Vil ha mail.  438 
 439 
 440 

o. Midlertidig ansettelse 441 
Her har det skjedd ting! AU leverte en søknad til Kristin, som ikke ble behandlet 442 
på hovedstyremøte siden den kom inn for sent. Det var egentlig bra, for sånn 443 
den var da var en ulovlig midlertidig ansettelse. Det er strenge krav for hvordan 444 
midlertidige ansettelser kan være, og vår beskrivelse hadde elementer av faste 445 
oppgaver som tyder på at man trenger en ny fast stilling, ikke en midlertidig. Vi 446 
omarbeider søknaden og satser heller på en fulltidsstilling i en kortere periode 447 
enn en langvarig med mindre stillingsprosent.  448 
 449 
Vi må derfor omarbeide søknaden og det holder vi på med. Vi planlegger å sende 450 
den til AU-møte i HEF 1. mars.  451 



 452 
Anine ønsker fortløpende oppdateringer. Lin-Marit var ute av rommet under 453 
denne saken.  454 
 455 

p. Presentasjonsgruppa 456 
Det er kommet 8-9 søkere. Fristen har ikke gått ut enda. Noen av de som er 457 
flinke søkere er allerede i lokallag og burde vært på HELT heller enn kurshelgen. 458 
Ønsker profesjonelle kursholdere, men det koster 20-30 000 kroner for en dag. 459 
Søknadsfrist 22. februar.  460 
Lin-Marit var ute av rommet under denne orienteringen. 461 
 462 

q. Humanisme-kampanje 463 
Denne saken burde vært en diskusjonssak heller enn en orienteringssak da det 464 
var mye diskusjon og en beslutning om vei videre.  465 
 466 
Vi håper altså på en kampanjeleder som er ansatt – da blir det mye mer enn det 467 
vi har sjans til uten. Ideer, tips, hva skal vi finne på? At det skal være en positiv 468 
kampanje, som gir informasjon om humanisme, er allerede fast.  469 
 470 
Vi venter ikke på HEF. Akershus skulle være med, men har ikke økonomi til 471 
vesentlige bidrag. Dette blir en landsdekkende kampanje. Kommer til å lobbe litt 472 
for de andre fylkeslagene. Fremme humanisme og HU. Positive, står for noe selv.  473 
Her kommer også det prinsipielle spørsmålet vårt om reklamering inn – det blir 474 
behandlet i andre saker. Ikke ferdig med den diskusjonen – om det er greit med 475 
reklame for oss uansett.  476 
 477 
Forslag til vinkling; Humanist, ja visst! DRM liker trikkereklame, 478 
holdningskampanje – vi står for dette. Plakatserie, den slags. You-Tube? Passe 479 
på formulering for at det skal være greit å reklamere for oss. Dette er det vi står 480 
for – det er greit. Ikke ”Er du også Humanist, bli med oss!”.   481 
 482 
Sette ned en prosjektgruppe på 3 personer til å utforme noe. Ikke en hel 483 
kampanje, men ønskene våre til neste SSt.  484 
 485 
DRM, Helene, Synøve, spørre Lars-Petter? Anders har også lyst. Amund vil 486 
prøve. Gruppa skal ha et brainstorming-møte, hvor ansvaret fordeles. Synøve vil 487 
lede gruppa!  488 
 489 
Sak 04/12 Årsregnskap 2011 490 

Marit og Synøve orienterte med bakgrunn i papiret. Irene hadde dessverre ikke 491 
anledning til å ferdigstille regnskapet i tide, og dette vil bli behandlet på neste 492 
møte. Vi er fremdeles i rute med tanke på utsending av papirer til Landsmøte, 493 
men det er naturligvis ikke ideelt med denne forsinkelsen.  494 
 495 
 496 
Sentralstyrets vedtak:  497 
 498 
 ”Sentralstyret utsetter saken til neste møte.” 499 
 500 
Sak 05/12 Årsberetning 2011 501 



Sentralstyret vurderte et utkast som ble delt ut på fredag, og innspill blir gitt. 502 
Årsberetningen er avhengig av tall fra årsregnskapet og kan dermed ikke 503 
godkjennes før det foreligger. Sentralstyret hadde likevel en del språklige innspill 504 
som sekretariatet har notert seg.  505 
 506 
 507 
Sentralstyrets vedtak:  508 
 509 
 ”Sentralstyret utsetter saken til neste møte.” 510 
 511 
 512 
Sak 06/12 Evaluering av SMS-betaling 513 

Marit orienterte med bakgrunn i papiret.  514 

Vi er glade for å ha fått i gang SMS-løsningen. Kanksje litt dårlig kommunisert ut 515 
til dere hva som har vært tilgjengeli, det beklager kontoret og Helene.  516 

Det uttrykkes noe skuffelse i sakspapiret over at få betaler på SMS, men folk 517 
venner seg til det – gi det et år til.  518 

Vi anser det som hyggelig at de får papirkontingenten første gang, med 519 
oppdatering om hva som skjedde i fjor. Purringene kan komme på SMS.  520 

Det hjelper på forholdet til organisasjonen at vi er konsekvente i 521 
kommunikasjonen. Ønsker å ha klare rutiner – da er det greiere å forholde seg 522 
til. Bra å bruke SMS – koster mer enn epost, men kan være veldig effektivt. Fint 523 
å venne medlemmene til også. Mange organisasjoner bruker det for mye, så det 524 
blir spam. Vi ønsker kun å bruke det til sommerleir, kontingent, store ting. Vi kan 525 
tillate oss en SMS når Stat og Kirke skilles!  526 

Vi skal lage visittkortstørrelse-brosjyrer med buljongterning og innmelding på 527 
SMS. Da blir informasjonen mer tilgjengelig og kan lettere brukes av flere.  528 

Det er ikke noe merarbeid for oss – medlemsservice drifter det.  529 

Det burde stått SMS-betalingsinfo på fakturaen!  530 
 531 
 532 
Sak 07/12 Nytt lokallag 533 

Helene orienterte med bakgrunn i papiret og henviste til stiftelsesprotokollen for 534 
Harstad lokallag.  535 

Vi har sjekket med fordelingsutvalget at det er greit å la dem være stiftet med 536 
tilbakevirkende kraft, så de er tellende fra 25.11.11, ikke den datoen 537 
Sentralstyret godkjenner dem. Det betyr at de er tellende fra 2011.  538 

Det er ingen innvendinger mot å godkjenne lokallaget.  539 
 540 
Sentralstyrets vedtak:  541 
 542 
 ”Sentralstyret vedtar at Humanistisk Ungdom, Harstad lokallag er godkjent 543 
fra 25.11.11, og velger Dan-Raoul Miranda som lokallagskontakt.” 544 
 545 
 546 



Sak 08/12 Overlappingshelg på Sørlandet 547 

Marit orienterte med bakgrunn i sakspapiret. Det virker koselig, men det finnes 548 
kanskje også noen innvendinger.  549 

Er det problematisk at det er St.Hanshelgen? Ikke for de fleste. Vi vedtok disse 550 
datoene tidligere ettersom eksamener har forrang. Kunne man hatt møtet enda 551 
senere? Nei, det blir dumt å ta det langt inn i ferien.  552 

Det er ca 3 timer med buss fra Oslo, en time fra Kristiansand. I sakspapiret 553 
nevnes muligheten for å bruke denne som en erstatning for sosial 554 
sentralstyresamling hvis økonomien ble trang, men hvis vi kombinerer dette med 555 
filosofisk opplæring og livssynssamtaler i samarbeid med HEF blir ikke reise og 556 
opphold noe særlig dyrere enn et vanlig sentralstyremøte. 557 

Det er langt å reise, men det er altså en mulighet for å være der ekstra dager 558 
eller en ekstra dag.  559 

Det er et veldig fint sted å være! Verdt reisen. Det er ingen innvendinger mot å 560 
være der en ekstra dag, da sikrer vi også at de som har langt å reise slipper å 561 
”snu i døra”.  562 

Forslag:  563 

A) Være der helgen og en ekstra dag (7) 564 
B) Ikke være der.  (0) 565 

Avstemning:  566 

a) 7 personer 567 
b) 0 personer 568 
c) 1 avholdende 569 

 570 
Med et ønske om en ekstra dag må vi avgjøre hvilken dag vi ønsker å være der i 571 
tilknytning til helgen.  572 
 573 
Forslag:  574 

A) Fredag 2 575 
B) Mandag 3 576 

 577 
Avstemning:  578 

a) 2 personer 579 
b) 3 personer 580 
c) 6 avholdende 581 

 582 
 583 
Sentralstyrets vedtak:  584 
 585 
 ”Sentralstyret holder sin overlappingshelg på Nes 22.-24. juni med en 586 
ekstra dag til sosiale tiltak ønsket på den umiddelbart etterfølgende mandagen.” 587 
 588 
Sak 09/12 Valg av deltakere til seminar i Nederland 589 

Marit orienerte med bakgrunn i sakspapiret, og la til at Synøve Vang har trukket 590 
seg fra søkerne.  591 

Lin-Marit ønsker å melde seg nå som det er ledige plasser på seminaret.  592 



Det ønskes en kort diskusjon om hvorvidt det er greit at Lin-Marit stiller nå.  593 

Lin-Marit og Helene forlater rommet.  594 

Lin-Marits søknad godkjennes ikke, og hun får komme tilbake til rommet.   595 
Kristoffer melder seg inhabil og forlater rommet.  596 
 597 
Det gjenstår fire kandidater. Kan disse representere oss på en god måte? 598 
Fra diskusjonen:   599 

- Er det noen som kjenner Christiane? Godt inntrykk ut fra det som står. 600 
Krav til deltakelse. Hun må rapportere litt til sentralstyre i etterkant.  601 

- Ikke utelukke noen fordi vi ikke kjenner dem!  602 
- Ta hensyn til søknaden, ikke person 603 
- Mente ikke å forskjellsbehandle, men stille et krav til rapportering. Greit å 604 

følge opp litt – vi ønsker en tilbakemelding  605 
- Fint at Helene vil reise, bra for henne og bra for oss. Kjetil er engasjert i 606 

nordisk seminar, bra at han vil reise, Kristoffer er engasjert og fint å få en 607 
sånn tur som belønning. Christiane har vært aktiv i AUF, hvis vi får henne 608 
engasjert på grunn av denne turen kan hun bringe mye positivt inn.  609 

 610 
Det er ingen innsigelser til å sende alle fire søkerne.  611 
 612 
Sentralstyrets vedtak:  613 
 614 
 ”Sentralstyret sender Kjetil Hermansen, Christiane H. Gjerde, Kristoffer 615 
Jonsson og Helene Kleppestø til Nederland.” 616 
 617 
Sak 10/12 Overtidstillegg i HUs personalhåndbok 618 
Helene orienterte med bakgrunn i sakspapiret.  619 
 620 
Det er ingen innsigelser til innstillingen.  621 
 622 
Sentralstyrets vedtak:  623 
 624 
 ”Sentralstyret endrer setningen i personalboken til ”Overtidstimer blir 625 
avspasert og overtidstillegget på 40% blir utbetalt. ” 626 
 627 
Sak 11/12 Nominasjoner til LNU-styret 628 

Helene orienterte med bakgrunn i sakspapiret. Vi har sendt ut beskjed til lokallag 629 
om at de kan stille, men ikke fått noen respons.  630 

Dan-Raoul ønsker å stille hvis han har tid.  631 

Juni er interessert, men vil vite litt mer om hvor mye jobb det er.  632 

Gunnhild i LNU kunne fortelle at det er omtrent som å sitte i sentralstyret. De 633 
pleier å møtes de 8-9 ganger i året, og å ha møtene 17-21 en ukedag i Oslo, 634 
også pleier styremedlemmene å være leder for en arbeidsgruppe. Oppgavene 635 
formes etter din kunnskap. Varaer sitter ett år, styremedlemmer i to år.  636 

Dan-Raoul har et litt annet inntrykk. Virker som en del arbeid, tykke sakspapirer. 637 
Ikke umulig å gjennomføre, men det er vanskelig å ikke bo i Oslo, man har nok 638 



ett til to møter i måneden med arbeidsgruppa. Mer enn i HU altså. Vervet 639 
innebærer altså litt mer.  640 

Perioden begynner etter BUT, 15.-16. april.  641 

Anders støtter DRM hvis han ønsker å stille. Det er mange kristne organisasjoner 642 
der, de trenger motvekt.  643 

Synøve ønsker å stille til vara.  644 

Fikk reaksjoner i fjor da vi nominerte to, det er nok lurt å bare nominere en.  645 

Synøve og DRM melder seg inhabile og forlater rommet.  646 

- Synøve stiller sterkere – hun hadde ikke bare lyst på vervet fordi vi burde 647 
ha noen der og ingen andre stilte.  648 

- Bekymring at DRM har mye å gjøre/mange verv. Men flink og ivrig! 649 
- DRM kjenner LNU, og mange av de andre der. Synøve er flink 650 

organisatorisk, følger regler, håper det gjelder at hun har sagt fra seg 651 
tidsslukene.  652 

- Ja, DRM har mye kurs og kunnskap. Han har det allerede – vi kan heller 653 
drive opplæring.  654 

Vi ønsker å nominere Synøve.  655 
Synøve og Dan-Raoul kommer tilbake til møtet. 656 
 657 
Sentralstyrets vedtak:  658 
 659 
 ”Sentralstyret nominerer Synøve Vang til varakandidatur i LNU-styret. ” 660 
 661 
Sak 12/12 Slagord 662 

Helene presenterer saken med bakgrunn i sakspapiret.  663 

Saken gjøres om til en diskusjonssak.  664 

 665 

Ønsker vi å bytte?  666 

Ja 667 

- Vi kan godt se etter et nytt slagord. Vi kan sitte inne med et slagord som 668 
ikke funker. Bør få en burdering av noen som kan PR og kommunikasjon. 669 
De forslagene som vi har kommet med fra seminarer er fine utrop, men er 670 
ikke fine som slagord.  671 

- Lyst på nytt slagord, men ingen av forslagene kommer opp mot Frihet og 672 
Menneskeverd.  673 

- Slagordet vi har nå fungerer dårlig – det inkluderer så mange flere 674 
organisasjoner – derfor leter vi etter et nytt.  675 

- På frihetsseminaret kom det forslag om slagord. På LLS var det 676 
buljongterninger. Vi leter etter det som beskriver oss – hva vi gjør, hva vi 677 
driver med. Må være kort. Skal bare si hva vi står for.  678 

- Eksempel på bra slagord: UngDialog: Rive murer, bygge broer.  679 
- Vi leter etter Nokias ”Connecting People”. Frihet og menneskeverd funker, 680 

men er for bredt. Må kunne si at vi er humanister – mer fokus på det.  681 
- HEF har ikke noe sånt. Men HEF er voksen-org.  682 
- Det er en del av videreutviklingen.   683 



- Humanisme-kampanjen kan være en kilde til gode. Holde det litt internt 684 
hvis vi gjør noe.  685 

- Synes deltakerne på frihetsseminaret argumenterte godt for vårt 686 
nåværende slagord. Lete for å se om vi finner noe bedre.  687 

- Får til en del mens man spiser. EN middagsdiskusjon kan lede til et 688 
strålende slagord, plutselig.  689 

- Gode erfaringer med Brainstorming tidligere. Gode ideer kommer etter 690 
hvert. 691 

 692 

Nei 693 

- Bredt er fint, da favner vi bredere. Ingen av alternativene er bedre.  694 
- Vi er ikke klare til det. Trenger å tenke litt mer.  695 
- Nåværende er kanskje litt tungt og dypt – må en veldig god kandidat til.  696 

 697 

Burde det opp til landsmøte? Hva er saksgang?  698 

- Først finne alternativ – deretter bestemme om det skal byttes.  699 
- Sentralstyret kan foreslå, men bør vedtas på landsmøte. Eller ta opp med 700 

lokallagslederne.  701 
- Vurderer som en landsmøtesak, men diskusjonen passer fint her. 702 

 703 

Utsette saken?  704 

- Vi kan legge saken død til vi begynner med humanisme-kampanjen. 705 
Kanskje noe bra springer ut av arbeidet med den.  706 

- Vi trenger ikke prioritere denne saken.   707 
 708 
 709 
Vi avslutter saken for denne gang.  710 
 711 
 712 
Sak 13/12 Sentralstyrets forretningsorden 713 

Marit orienterte med bakgrunn i sakspapiret, og la til at innholdet i vedtaket 714 
allerede er bestemt, men vi nå må vedta forretningsordenen som en helhet.  715 

Noen korte bemerkninger om språk legges til endringen.  716 

- HEF under 2.5 endres til Human-Etisk Forbund (HEF) 717 
- Den foreslåtte endringen er å legge til følgende til punkt 2.2.1. 718 

”Varamedlemmer blir innkalt fast på alle møter, men har ikke møteplikt 719 
med mindre det er forfall i Sentralstyret.” 720 

 721 
Sentralstyrets vedtak:  722 
 723 
 ”Sentralstyret vedtar Humanistisk Ungdoms forretningsorden.” 724 
 725 
Sak 14/12 Sentralstyrets møtekalender 726 

Helene orienterte med bakgrunn i sakspapiret.  727 
Sentralstyret bemerket at flere av arrangementene i 2013 er flyttet en uke frem i 728 



forhold til uketallet i 2012. Grunnen er at helligdagene i 2013 gjør at kalenderen 729 
blir forskjøvet for å hindre konflikter.  730 

Det er også en feil i sakspapiret, junimøtet skal ha datoer 14.-16. juni, ikke 15.-731 
16.  732 

Sentralstyret ber sekretariatet om å legge til en potiensiell landsmøtehelg 12.-733 
14. april 2013 for å sikre oss at vi ikke kommer til å havne i konflikt med andre 734 
arrangementer som kan bli annonsert senere, og så kansellerer vi den som ikke 735 
passer.  736 
 737 
 738 
Sentralstyrets vedtak:  739 
 740 
 ”Sentralstyret vedtar følgende møte- og arrangementskalender for 2013:  741 

 742 
 743 
Dato(er) Arrangement    Start   Slutt____ 744 
 745 

18.- 20. jan Livssynsseminar fre 1800 søn 1600 
1.-3. feb Sentralstyremøte fre 1800 søn 1700 
1.-3. mars Sentralstyremøte fre 1800 søn 1700 
15.-17. mars Org.Sem fre 1800 søn 1500 
12. april Sentralstyremøte fre 1700 fre 2100 
13.-14. april Landsmøte lør 1100  søn 1600 
19. april Sentralstyremøte fre 1700 fre 2100 
20.-21. april Landsmøte lør 1100 søn 1600 

 
AU-overlapping fre 1800 søn 1700 

14.-16. juni  Sentralstyremøte overlapping fre 1800 søn 1700 
23.-25. aug Sentralstyremøte fre 1800 søn 1700 
6.-8. sep Lokallagsledersamling fre 1800 søn 1500 
20.-22. sep Sosial sentralstyresamling fre 1800 søn 1600 
25.-27. okt Høstseminar (Ideologi) fre 1800 søn 1600 
15.-17. nov Sentralstyremøte fre 1800 søn 1700 

 746 
.” 747 
 748 
Sak 15/12 Valg av delegater til BUT 749 

Marit orienterte med bakgrunni sakspapiret.  750 

Helene foreslår at ettersom Anders ikke stiller til gjenvalg bytter vi ham ut med 751 
Synøve Vang. Det er ingen innvendinger til dette.  752 

Det er også mulig å sende folk som observatører og det oppfordres til det, det er 753 
fint for å hilse på andre og bygge nettverk. Kristoffer kan tenke seg dette, men 754 
har nok ikke anledning til å få fri fra jobb.  755 
 756 
Sentralstyrets vedtak:  757 
  758 

”Sentralstyret velger Helene Kleppestø og Synøve Vang til å delta som 759 
delegater på BUT. ” 760 



 761 
Sak 16/12 Budsjett 2012 762 

Synøve orienterte med bakgrunn i sakspapiret og et foreliggende utkast. 763 
Budsjettet er tungt basert på regnskap som forelå 15.12.  764 

Noen klargjørende bemerkninger i endringer fra tidligere år:  765 

- Lagt inn høstseminar, ekstra sosial sentralstyresamling 766 
- HELT har vokst, LLS krympet 767 
- Innenlandsseminarkostnader under lagdrift har minket, mer blir nå ført 768 

som rekruttering og vi fakturerer lokallagene for våre besøk dit.  769 
- Har vi egen budsjettpost for den nye stillingen? Stillingen blir enten 770 

fullfinansiert eller skjer ikke.  771 
- 18+ er økt betraktelig. Vi satser på å få til et ordentlig seminar med det i 772 

år – det ble brukt veldig lite i fjor. Derfor er den økt i år. 773 
- Bevisst å gå i minus? Ja, bruke av egne midler, og vi gikk kraftig i 774 

overskudd i år.  775 
- Økning i lønn og sosiale kostnader?  Det var en del utestående på slutten 776 

av året i fjor som ikke er ført i det foreliggende regnskapet. Det er derfor 777 
ingen betydelig endring i realiteten.  778 

- Økning av totale midler? Ja, store prosjekter er lagt inn som øker volumet 779 
– for eksempel Nordisk Seminar. Selvfinansierende, men er i budsjettet.  780 

- Sommerleir? Basert på regnskap fra 2010 og økt noe på grunn av større 781 
leir.  782 

- Kontingentøkningen – basert på økning på 100 medlemmer.  783 
- Splitting av Frifondsmidler? Bidrag til lag? Tidligere skilte vi dem i prosjekt 784 

og vanlige midler, men det er ingen grunn til det nå.  785 

 786 

Endringer ønsket av Sentralstyret:  787 

- 2000 legges til på tap Sommerleir 788 
- 2000 fjernes fra tap under Lokallagsledersamling og legges til annen 789 

kostnad.  790 

  791 
Sentralstyrets vedtak:  792 
 793 
 ”Sentralstyret godkjenner budsjett 2012 med endring i poster under 794 
Lokallagsledersamling og Sommerleir.” 795 
 796 
Sak 17/12 Vedtektsendringer 797 
Saksbehandlerne ba om innspill til forslag til vedtektsendringer fra sentralstyret, 798 
og etterspurte litt diskusjon rundt endringer som er foreslått i sakspapiret som vi 799 
går gjennom nå.  800 
 801 
Hva er et gyldig landsmøte? 802 
Problemstillingen her er at vi ikke har noen grense for hvor mange av de 803 
påmeldte som har møtt opp for at landsmøtet skal være gyldig. Det betyr at 804 
noen potensielt kan kalle inn til et møte som er umulig for folk å delta på, kalle 805 
inn på rett vis, og holde møtet uten andre fremmøtte, eller at møtet kan kuppes 806 
hvis mange nok er fanget på fjerne steder av en askesky(eksempelvis). Kan vi 807 
lage en regel som sikrer at dette går rett for seg? 808 



- Problematisk å kreve en andel av lokallag hvis hele organisasjonen 809 
forsvinner, da er det ingen som kan legge ned organisasjonen. 810 

- Kan vi tillate Skype-oppmøte, teknologiske tilpasninger i ekstreme 811 
situasjoner?  812 

- På ordinære landsmøter må det være 50% av lokallgene oppmøtt – men 813 
på ekstraordinære kan man omgå dette.  814 

-  815 
- Hvis vi kaller inn klokka 0900 på en onsdagsmorgen, så er det vanskelig 816 

for mange å komme. Nettopp derfor må ekstraordinære være vanskeligere 817 
å lage. Derfor må ikke unntakene gjøre det enklere å lage. Sikre 818 
representasjon.  819 

- Forslag: Minst 50% av påmeldte delegater fra påmeldingsfristen må møte 820 
opp. 821 

- Kan gå enda høyere for at det skal være gyldig. 2/3 er bedre.  822 
- Med den løsningen har lokallagene kontrollorganfunksjon, fordi de kan 823 

melde seg på og ikke møte opp hvis de mistenker noe.  824 
 825 
Sentralstyret ber vedtekstkomiteen ta med seg forslaget om at 2/3 av påmeldte 826 
må møte opp  på møtet for å holde et gyldig møte.  827 
 828 
Burde alle landsmøtedelegater ha betalt kontingenten sin? Eller skal vi 829 
ha krav om at en andel av påmeldte delegater har betalt?  830 

- Ikke definert at man må ha betalt for å være fullverdig medlem. I så fall 831 
må vi endre vedtektene til at betalende medlemmer er gyldige 832 
medlemmer.  833 

- Vi må fange opp de som ikke har betalt kontingent, men som har alle 834 
godene.  835 

- Åpner for veldig mye rot hvis vi ikke definerer alle innmeldte som 836 
medlemmer. Må stole på medlemsservice.  837 

- Hva med de som tror de har meldt deg inn, men så har de ikke det. Man 838 
kan nå betale kontingent på stedet. Ikke så problematisk.  839 

- Problematisk å operere med to nivåer av medlemskap. Skjønner 840 
intensjonen, men inndelingen er kunstig og kan ikke kontrolleres gjennom 841 
et formelt organ.  842 

- Er det mange som er ikke-betalende som ikke vet at de er medlemmer? 843 
Du blir stående i registeret til du blir for gammel eller melder deg ut. Men 844 
det må være hver sitt ansvar å vite om man er medlem selv om man ikke 845 
betaler fakturaene.  846 

- Mange ønsker å være medlem uten å betale også – noen ønsker bare å stå 847 
et sted.  848 

- Ingen ønsker å opprettholde at Landsmøtedelegater må være tellende 849 
medlemmer.  850 

 851 
Direktemedlemmers aktivitet.  852 
Er det nødvendig å inkludere retningslinjene vi har for direktemedlemmers 853 
aktivitet i vedtektene?  854 
 855 

- Vi kan ha retningslinjer for direktemedlemmer som en analog til 856 
lokallagsvedtekter. Men direktemedlemmene har ikke noe formelt organ 857 
annet enn Landsmøte. Derfor bør ikke vedtekter angå dem, bare 858 
retningslinjer.  859 



- Det står i vedtektene våre at organisasjonsleddene våre er landsmøte, 860 
sentralstyre, lokallag – direktemedlemmer er ikke en egen gruppe.  861 

 862 
Vedtektskomiteen og sentralstyrets vurdering er at dette ikke bør nevnes i 863 
vedtektene. Forblir retningslinjer.  864 
 865 

- Forslaget om at landsmøtedelegater må ha betalt kontingent faller. 866 
- Forslaget om at retningslinjer for direktemedlemmer skal nevnes i 867 

vedtektene faller.  868 
- Forslaget om at en nedre grense for gyldig landsmøte skal nevnes i 869 

vedtektene oversendes vedtektskomiteen.  870 
 871 
Sentralstyrets vedtak:  872 
 873 
 ”Vedtektskomiteen tar sentralstyrets innspill om en nedre grense for 874 
delegater i et gyldig landsmøte til etterretning, og lager et forslag til 875 
landsmøtepapir til neste sentralstyremøte .” 876 
 877 
 878 
Sak 18/12 Eventuelt 879 

- HELT/KickOff/OrgSem-navn (Lin-Marit 880 
- Retningslinjer for arrangementer (jfr. Frihetsseminar) (anders) 881 
- Er valgkomiteen en del av HU når det kommer til retningslinjer for 882 

arrangement (Anine) 883 
- Alkoholpolitikk på HEF-arrangement (Espen) 884 
- Melde en landsmøtesak om Kontrollkomite (Dan-Raoul) 885 

 886 
Sak 18a/12 Eventuelt – Navngivning HELT/Kick-Off/OrgSem 887 
Dette seminaret tidligere kjent som Lokallagsverksted har nå endret navn noen 888 
ganger. Ved forrige sentralstyremøte ble det ingen beslutning om navn. På epost 889 
i etterkant ble det ønsket at seminaret burde bruke navnet HELT i kombinasjon 890 
med temaet for seminaret, eksempelvis Helt rekrutterende, Helt vervende, etc. 891 
Imidlertid var temaet for årets seminar ikke satt, og det temaet passet ikke 892 
lenger med HELT-formelen.  893 
 894 
Arrangørene presiserer at de ikke kalte det Kick-Off for å gå mot sentralstyrets 895 
ønsker, men for å få sparket i gang rekrutteringskampanjen.  896 
 897 
Sentralstyret er nå fornøyd med praksisen om at seminaret heter OrgSem, og at 898 
hver arrangørkomite selv bestemmer tittel for seminaret.   899 

 900 
Sak 18b/12 Eventuelt – Valgkomite og alkoholpolitik 901 

I løpet av helgen ble det bedt om en klargjøring av valgkomiteens rolle på 902 
sentrale seminarer; er de en del av seminaret og må forholde seg til 903 
retningslinjene, eller er de selvstendige arbeidere som bare ”tilfeldigvis” er på 904 
samme sted? 905 

Det var noe diskusjon om deres rolle, men det kom fort frem at det ikke egentlig 906 
er noen usikkerhet:  907 



- De deltar på våre arrangementer, de er medlemmer, de gjør en jobb for 908 
oss, da forholder de seg til vårt arrangement.  909 

- Grunnen til at de er her er for å være med oss, retningslinjene hadde vært 910 
like om de var på eget rom.  911 

- Har de et eget møte kan de gjøre som de vil når de alle er over 18.  912 
- De er observatører på vårt møte – har med oss å gjøre.  913 
- De forholder seg ikke til de samme retningslinjene i at de ikke deltar på 914 

hele arrangementet. Men valgkomite og sentralstyre har egne oppgaver 915 
som de utfører i løpet av seminaret.  916 

- Bedre å safe, gjøre det enkelt heller en spesifikke regler.  917 
- Likevel verdt å merke seg at to av tre valgkomiteen stusset på reglene. 918 

Situasjonen kan dukke opp igjen.  919 
- Likevel – er det tvil kan man alltid ringe leder.  920 
- Merk også at regelen om at sentrale tillitsvalgte får 25% rabatt på alle 921 

sentrale arrangementer også gjelder for valgkomiteen.  922 

 923 
Sak 18c/12 Eventuelt – Retningslinjer for arrangement 924 

Er det nødvendig med tillegg i retningslinjene for arrangement? Noen erfaringer 925 
fra Frihetsseminaret kan tyde på det.  926 

Det står ikke i retningslinjene at man ikke kan snike seg unna – de må holde seg 927 
på stedene de er bedt om å være. Dette er også problematisk hvis noen trenger 928 
å gå og kjøpe noe i løpet av helgen. Må kunne løse det ved å gi beskjed til 929 
arrangement.  930 

Det er klart at vi ikke kan låse folk inne, men det er viktig at de har streng 931 
beskjed å si fra til oss dersom de må gå noe sted – vi har ansvar for dem 932 
gjennom hele helgen.  933 

Frihetsseminarets erfaring tyder også på at det er viktig å ha klare retningslinjer 934 
når det skjer noe – en klar plan for hva vi skal si og hvordan de skal straffes.  935 

Det kan også hjelpe å ha organiserte turer på Kiwi, for eksempel, slik at folk kan 936 
få en tur i butikken om de trenger det.  937 

Det er også viktig å gi klare å tydelige beskjeder – kanskje vi da ikke trenger å 938 
inkludere det i retningslinjene. Det står allerede at de skal delta på hele 939 
programmet, søvn og pauser er en del av det. Det er viktig at retningslinjene er 940 
enkle å forholde seg til og ikke fulle av forbehold.  941 

Flere ønsker en grundigere gjennomgang til neste møte, og Anders bes om å 942 
lage sakspapir. Når det gjelder OrgSem passer vi på å gi tydeligere beskjeder – 943 
sender ikke ut oppdaterte retningslinjer rett før hvis det blir vedtatt på neste 944 
møte.  945 

 946 
Sak 18d/12 Eventuelt – Alkoholpolitikk på HEFs arrangementer 947 

Kan vi annonsere for arrangementer på vegne av HEF der vi vet at det serveres 948 
alkohol? Flere diskusjoner sprang ut av spørsmålet. En kort oppsummering av 949 
hver følger.  950 

Hvis vi samarbeider med HEF om et arrangement 951 

Her må vi være klare ovenfor HEF at vi ikke kan tillate alkohol på arrangementer 952 
der vi er medarrangører hvis det ikke er spesifikt annonsert som et 953 



18+arrangement. I mange av tilfellene vi arrangerer ting med HEF er det også 954 
eldre medlemmer det appellerer til.  955 

Kan vi oppfordre til å være med på HEF-arrangementer der det drikkes alkohol? 956 

Det doble medlemskapet i HU er problematisk her. Vi vil at våre skal delta i HEF-957 
sammenheng, men vi kjenner samtidig til at det er en uønsket drikkekultur i 958 
HEF, som er uegnet for våre yngre medlemmer – og absolutt uakseptabel 959 
dersom noen er under 18. Vi oppfordrer likevel til å delta på fylkesmøter i HEF 960 
der vi vet at det nytes alkohol.  961 

Vi må være klarere på dette når vi reklamerer for HEFs arrangementer – at det 962 
er HEFs retningslinjer som gjelder når vi bare videreformidler arrangementet. 963 
Melder våre medlemmer seg på da deltar de som HEF-medlemmer, ikke som 964 
representanter for HU.   965 

Vi ønsker å oppfordre HEF til å rydde opp i alkoholpolitikken sin, det ser nå ut til 966 
at de ikke tar særlig hensyn til at de også har medlemmer og tillitsvalgte som er 967 
under 18 år.  968 

Så lenge vi annonserer for deres arrangement uten å invitere eller betale, må vi 969 
godta at ikke våre regler gjelder. Dersom vi inviterer eller betaler for deltakelse 970 
må HEFs forhold til alkohol spesifiseres.  971 

Generell alkoholpolitikk i HEF 972 

HEF må være tydelige på at våre og sine medlemmer under 18 ikke skal drikke. 973 
Vi bør sende et signal til HEF om at dette er et problem. Bergen har blitt bedre 974 
etter innspill. Vi selv har klare retningslinjer, men ansvaret tilhører også HEF. Bør 975 
bli hovedstyresak, vi bør ta initiativ. De får stadig flere unge medlemmer. De må 976 
ha en mer bevisst alkoholpolitikk.  977 

Vi ønsker å melde en sak til Hovedstyret kan tar en sak med diskusjon der. Ta en 978 
prat med Kristin først? Avklare hva vi mener før møtet.  979 

 980 

Hva gjør vi videre?  981 

Vi tar en diskusjon internt først for å samle meningene, på neste 982 
sentralstyremøte. Etterpå sender vi en oppsummering til Hovedstyret i HEF med 983 
forslag til behandling der. Vi vil også diskutere forslag til fremgang hos HEF på 984 
neste møte.  985 

 986 
Sak 18e/12 Eventuelt – Kontrollkomité 987 

Dan-Raoul foreslår at vi tar opp som diskusjonssak på Landsmøtet hvorvidt HU 988 
skal innføre en kontrollkomite.  989 

Kontrollkomiteen er en selvstendig komite i tillegg til SSt og valgkomite som 990 
mskal passe på at vi forholder oss til arbeidsprobram og plattform. De informerer 991 
landsmøtet dersom vi ikke har gjort jobben vår. Landsmøte er lovgivende makt – 992 
kontrollkomiteen kontrollerer om de gjør det eller ikke. Informerer landsmøtet 993 
hvis.  994 

Han ønsker en stemningsrapport for å eventuelt innføre det på neste landsmøte.  995 
Det er ryddig og fint og vi har ingenting å skjule. 996 

Forslag til saksgang: Diskusjon med vedtak om at Landsmøtet 2012 ønsker å 997 
nedsette en kontrollkomite i 2013. Da blir det i 2012 en stemningsrapport hvor 998 



folk går med på å starte arbeidet. Så diskuteres det videre i Sentralstyret – ber 999 
deretter landsmøte om å ta stilling, ber de formulere et vedtak: ”Sentralstyret 1000 
skal opprette en kontrollkomite”. I 2013 bestemmer landsmøte at kontrollkomite 1001 
skal implementeres fra da.  1002 

Er det for tidlig med kontrollkomite for så liten organisasjon? Vi kan eventuelt 1003 
sette det opp i 2014.  1004 

Grunnen til at det er ønskelig med diskusjon i år med innførsel neste år er at HU 1005 
ikke er så liten lenger. Mindre organisasjoner har det også og har nytte av det. 1006 
Nå har vi nok folk til å kunne avse et par til kontrollkomite.  1007 

Kontrollkomite er ikke krevende, de kan for eksempel ha skypemøter etter to 1008 
sentralstyremøter.  1009 

Sentralstyret er åpne for å diskutere dette på neste møte. Dan-Raoul og Espen 1010 
skriver sakspapir til neste møte.  1011 

 1012 
Sak 18f/12 Eventuelt – Deltakeravgift for SSt på sentrale 1013 
arrangement  1014 

Det ble reist spørsmål om det er riktig at Sentralstyremedlemmer både forventes 1015 
å delta på sentrale arrangement samtidig som de må betale deltageravgift og 1016 
bidra i gjennomføringen av arrangementet.  1017 

Fra diskusjonen:  1018 

- Det er ikke lenge siden denne saken ble tatt opp i sentralstyret. Det er 1019 
ikke riktig at samme styret behandler samme sak flere ganger, den bør 1020 
legges død nå.  1021 

- Saken som var oppe handlet om hvorvidt arrangørene skulle betale avgift, 1022 
ikke Sentralstyret, så det bør kunne tas opp igjen, men det er greit å 1023 
vente til nytt styre så de får ta beslutningen som kommer til å angå dem 1024 
mer enn sittende styre.  1025 

Noen poenger som kan bemerkes:  1026 

- Når man sitter i SSt har man forventninger om å delta – grunnen til at 1027 
man betaler er fordi man får dekket mat reise opphold, men det er en lav 1028 
sum man betaler.  1029 

- Kan løses ved å øke rabatten til SSt. Man gjør mye, kanskje heve til 50%. 1030 
- AU har fått det gratis av tradisjon fra da de fast var arrangører, det er ikke 1031 

riktig at de fremdeles har fritak mens Sentralstyret betaler og forventes å 1032 
bidra samtidig.  1033 

Saken bes tatt opp på junimøtet. 1034 

 1035 

 1036 
Møtet ble hevet 14.05 med møtekritikk.  1037 

 1038 
 1039 
Møtekritikk:  1040 

- God stemning i store deler av møtet. Orienteringer skal forbeholdes 1041 
orienteringer – for mye diskusjon på det.  1042 

- Selvkritikk på at man nevner en del av det som ble sagt. 1043 



- Enig på orienteringer. Genialt på fredag kveld og søndag morgen, bra 1044 
innsats fra leder!  1045 

- Likte at det var god kontroll på replikker. Bra å være konsekvent på at 1046 
man holder gjentakelser til et minimum og avbrytelser. Går veldig inn på 1047 
den det rammes når noen avbryter. Vi har bedret oss litt, men fortsatt 1048 
noe, bra det ble tatt tak i.  1049 

- Mye konstruktivt som har kommet opp, bra møteledelse, fint å legge død 1050 
når saken er over.  1051 

- Bra å være konsekvent på innlegg og replikk.  1052 
- Generelt bra – noen av diskusjonene ble vannet ut og tunge og 1053 

unødvendige 1054 
- God møteledelse, god struktur, bra med taco!  1055 
- Gode konstruktive pauser 1056 
- Litt sliten selv – men møtet har gått bra.  1057 
- Veldig positivt med det på fredag – kan ikke gjentas hver gang, men 1058 

sånne ting bør gjøres ofte og med flere sentralstyrer.  1059 
- Hyggelig å være her i helgen, men kunne godt hatt et måltid ute.  1060 
- Generelt bra møte, og at Helene har vært flink og tydelig, men selv om 1061 

Helene har vært klar har vi selv vært litt rotete – Helene fikk en tøff jobb.  1062 
- Noen saker ble veldig rotete.  1063 
- Bli flinkere til å høre hva de andre sier.  1064 
- Synøve var også en veldig flink ordstyrer. Hvis man skal være i rette med 1065 

noen – være tydelige og bestemt, men være obs på sint og nedlatende 1066 
toneleie.  1067 

- Møtet har vært effektivt til tross for omfattende møteliste. Noen ganger litt 1068 
raskt i svingene.  1069 

- AU gjør en veldig god jobb med å styre organisasjonen!  1070 
- Noen av orienteringene kan sendes ut på epost – vil gjerne ha flere 1071 

oppdateringer underveis – ikke bare under møtene. 1072 
- Det ønskes mer informasjon fra kontoret. Nordea er et eksempel: Anine 1073 

visste ikke at skrapekort var utfaset.  1074 
- Leser ikke epost hvis man ikke har tid, så kontoret kan videresende mer!  1075 
- Oppsummering av hva som skjer på kontoret innimellom. 1076 

Sentralstyrenyhetsbrev – oppdateringer!  1077 
- Også viktig å sette seg inn i informasjonen som de andre får – viktig at 1078 

Sentralstyret leser nyhetsbrevet 1079 
- En fellesdiskusjon om noe interessant – aktuelle saker – meninger – på 1080 

møtene. Tema på fredagskveld.  1081 
- Bruker dere facebook-gruppa? Veldig kjekt å ha den i den lille reminderen 1082 

– husk å gjøre ditt og datt, funker fint.  1083 
- Ønsker at vi er litt sammen om ting – hjelper ikke at alle er klare her i tide 1084 

hvis ingen har ryddet etter frokost. Lukke vinduene – ta litt ansvar – 1085 
huske på ting alle sammen!  1086 

 1087 
 1088 
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